
KDE, KAM - where  

Kam jedeš v sobotu?     Kde jsi? 

Kam jde Alena?     Kde bydlí tvoje sestra? 

Kam jezdí  vaši rodiče o víkendu?   Kde studují jeho kamarádi? 

Kam často chodíš?     Kde obědváš?  

 

NA - to, for       NA - in, at  

NA + ACCUSATIVE     NA + LOCATIVE 

Jdu na univerzitu.     Studuji na univerzitě. (a – ě)  

Zítra nepůjdu na přednášku.    Adam je na přednášce. (a – e) 

Půjdeme spolu na večeři.    Jsou na večeři. (e – i) 

Za hodinu jedu na letiště.    Čekám na ni na letišti. (ě – i) 

Kdy jedeš na nádraží?     Co děláš na nádraží? (í – í)  

  

DO -  to      V/VE - in, at  

DO + GENITIVE     V/VE + LOCATIVE  

Jdu do lékárny. (a – y)    Eva pracuje v lékárně. (a – ě) 

Chodí do knihovny. (a – y)    Kdo je v knihovně? (a – ě) 

Jedu do nemocnice. (e – e)    Zítra budu v nemocnici. (e – i) 

Kdy jedeš do Olomouce? (cons – e)    Žiji v Olomouci dlouho. (cons – i)   

Půjdeme do obchodu. (hard cons – u)  Jsi v obchodě? (hard cons – ě)  

Eva nepůjde do baru. (hard cons – u)  Oni sedí v baru. (hard cons – u) 

Jdou do pokoje. (soft cons – e)   V pokoji jsou dva stoly. (soft cons – i) 

Dnes chci jít do kina. (o – a)    Počkám na tebe v kině. (o – ě) 

Jdu do města. (o – a)     Bydlím ve městě. (o – ě) 

 



ADVERBS 

Můžeš jít sem?     Kdo tady dnes není? 

Zítra půjdu ven.      Sedí venku.  

Pojedu domů autobusem.    Učím se doma chemii. 

Jdou dolů.      David stojí tam dole. 

Nechci jít nahoru.     Studenti čekají nahoře. 

Půjdete rovně a potom doprava.   Ten dům je napravo (vpravo). 

Musíte jít doleva.     Kdo je ten muž nalevo (vlevo)? 

 

 

 


